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Protokół ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Cmolas odbytego 

w dniu 25 października 2024r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady rozpoczęło się o godz. 12:30, a zakończyło 

o 14:20. Zwołane zostało przez przewodniczącego Rady, pana Andrzeja Zagrobę, zgodnie 

z zatwierdzonymi planami pracy komisji na 2024r. oraz stosownie do art. 39 i 40 Statutu Gminy 

Cmolas uchwalonego uchwałą Nr LI/271/18 z dnia 4 października 2018r. (Dz. Urz. Woj. 

Podkarp. poz. 4459). 

 

Obecni: członkowie komisji stałych w liczbie 12, zgodnie z listami obecności, oraz 

przewodniczący Rady Gminy Cmolas Andrzej Zagroba, i zaproszeni goście. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Andrzej Zagroba – Przewodniczący Rady, który po 

przywitaniu poinformował, że najpierw trzeba dokonać wyboru przewodniczącego obrad. 

Spośród zgłoszonych kandydatur zgodę na kandydowanie na przewodniczącego obrad 

wyrazili: radny Krzysztof Czachor oraz Przewodniczący Rady Andrzej Zagroba. W głosowaniu 

jawnym 8 głosami „za” na przewodniczącego obrad wybrany został pan Andrzej Zagroba. 

Radny Krzysztof Czachor otrzymał 3 głosy „za” i jeden głos wstrzymujący się. 

 

Przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji stałych przedstawił porządek obrad 

posiedzenia zgodnie z zawiadomieniem o zwołaniu posiedzenia: 

 

1. Przeprowadzenie analizy złożonych wniosków do projektu budżetu na 2025r. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił wszystkie złożone wnioski do budżetu, które 

stanowią załączniki do protokołu. 

 

Następnie głos zabrała Pani Wójt Bernadetta Wolak-Posłuszny, która przedstawiła 

opracowania projektowe realizowane przez gminę, a także złożone wnioski o dofinansowania 

– na część wniosków przyznane są już płatności i trzeba te inwestycje uwzględnić w projekcie 

budżetu. Wkłady własne na złożone wnioski o dotacje opiewają na kwotę ok. 4 mln zł, które 

trzeba zabezpieczyć w budżecie na rok 2025. Ta kwota jest tą, którą gmina zwykle przeznaczała 

rocznie na inwestycje. Duże inwestycje, które są na horyzoncie, jak modernizacja oczyszczalni 

ścieków, wieża widokowa, dom pracy twórczej oraz projekt budowy kanalizacji na Pańskich 

Polach, bardzo obciążą budżet. Zestawienia opracowań i złożonych wniosków o dotację 

stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodniczący obrad zauważył, że duża część planów inwestycyjnych Gminy 

pokrywa się ze złożonymi wnioskami. 
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Radny Krzysztof Czachor prosił o wyjaśnienia dotyczące planowanych inwestycji: 

 

1. "Budowa parkingu dla samochodów osobowych wraz z budową chodnika w 

miejscowości Cmolas". Wyjaśnienia Pani Wójt: Jest to projekt budowy parkingu na wprost 

cmentarza, na potrzeby mieszkańców i poprawę estetyki. Ten parking będzie również służył 

dwóm innym inwestycjom, tj. budowie biblioteki i rewitalizacji stawu księżego. Wszystkie 

realizowane przedsięwzięcia muszą mieć wskazane miejsca parkingowe. 

2. "Budowa drogi kościół-ścieżki" - Czy ta droga nadal jest prywatna, gmina wykłada 

na to fundusze? Wyjaśnienia: Droga kościół ścieżki - tę drogę będziemy realizować specustawą 

i wtedy stanie się drogą publiczną. 

3. "Cyfrowe wodociągi" -Pokaźna kwota, jakie korzyści przyniesie ta inwestycja? Pani 

Wójt: Szczegółowe informacje na ten temat może udzielić nasz informatyk i kierownik ZUK-

u. Jeżeli potrzeba wyjaśnień, możemy przygotować na następną sesję albo zorganizować 

spotkanie z kierownikiem ZUK-u. Projekt jest dostępny w referacie Rozwoju Gospodarczego. 

 

Radna Ewelina Nowicka zgłosiła wnioski dotyczące dróg, które są drogami gminnymi, 

ale nieutwardzonymi, i przy których powstały już domy mieszkalne. Prosiła o uwzględnienie 

tych wniosków, ponieważ większość wniosków radnych dotyczy poprawy dróg, a w 

miejscowości Ostrowy (Tuszowskie) proszą dopiero o projekt drogi bitumicznej. 

 

Radny Waldemar Zieliński zgłosił wnioski dotyczące remontu starej części szkoły w 

Trzęsówce oraz drogi przy szkole, zwracając uwagę na bezpieczeństwo dzieci. 

 

Radny Krzysztof Książek prosił o symboliczne pieniądze na adaptację sali w szkole w 

Hadykówce, aby tam mogły odbywać się zajęcia muzyczne. Pani Wójt wyjaśniła, że szkoła jest 

przekazana w zarząd Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Cmolas i takie remonty są w gestii 

stowarzyszenia, tylko duże remonty realizuje gmina. 

 

Radna Katarzyna Jędrzejowska pytała o projekt drogi na stadion w Ostrowach 

Tuszowskich i czy ta droga będzie w końcu przejezdna. Wójt odpowiedziała, że projekt jest 

wykonany i teraz trzeba szukać środków, aby zrealizować drogę o nawierzchni bitumicznej. 

 

Radny Krzysztof Czachor wnosił o wykonanie projektu i utwardzenie drogi ul. Dworska 

wraz z oświetleniem ulicznym na odcinku ok. 250 metrów. Zgłaszał także potrzebę zmiany 

regulacji sterowania oświetleniem ulicznym, aby nie było tak, że przy drodze głównej świeci 

się całą noc, a w pozostałej części jest ciemno. Proponował, aby lampy świeciły od godz. 5 do 

świtu i od zmierzchu do godz. np. 23:00. Pani Wójt wyjaśniła, że w tym roku była wymiana 

starych lamp na ledowe, co powinno przynieść oszczędności. Podano również informacje 

dotyczące godzin świecenia lamp w innych miejscowościach gminy. 

 

Radna Teresa Krzysztofińska dodała, że przy DK9 gmina Majdan Królewski świeci na 

całej długości gminy przez całą noc. Prosiła o zmianę godzin świecenia lamp oraz o naprawę 

chodnika w Hadykówce, który jest w fatalnym stanie i powoduje wypadki rowerowe. 
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Radny Stanisław Siębor mówił, że wnioski do budżetu z Porąb Dymarskich także 

dotyczą dróg. Zgłosił trzy projekty dotyczące dróg w różnych miejscowościach gminy. 

 

Radny Andrzej Gul powiedział, że nie składał wniosków, ale można by wykonać 

ocieplenie domu strażaka, powiększenie go oraz remont byłego sklepu. Zwrócił również uwagę 

na chodnik przy drodze na Kapłonkę. Wiedział jednak, że nie ma wolnych środków i złoży te 

wnioski na przyszły rok. 

 

Radny Michał Szczepanek pytał o plany przeniesienia ZUK-u. Pani Wójt wyjaśniła, że 

ZUK ewentualnie będzie przeniesiony do budynku PSZOK, który stoi pusty. Zapytał również 

o okres gwarancji na ostatnią inwestycję, czyli wymianę lamp na ledowe. Pani Wójt 

odpowiedziała, że gwarancja wynosi 5 lat. Jeżeli lampa ulegnie usterce, dostawca przysyła 

nowe lampy, a zakład energetyczny zajmuje się ich wymianą. 

 

Na koniec Pani Wójt dodała, że gmina musi zabezpieczyć w budżecie środki na projekty 

zaplanowane w ramach funduszu sołeckiego, ponieważ prace projektowe są traktowane 

priorytetowo. Gmina będzie również partycypować w udziale własnym przy dwóch dużych 

inwestycjach powiatowych - chodnikach przy drogach powiatowych w gminie Cmolas. Radny 

Stanisław Siębor zwrócił uwagę, że wnioski zostały przedstawione, ale jest wiele inwestycji 

gminnych, które służą społeczności całej gminy. Przewodniczący obrad stwierdził, że wnioski 

to sygnalizacja potrzeb i będą brane pod uwagę, gdy pojawią się wolne środki. 

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, Przewodniczący obrad zakończył 

posiedzenie, dziękując za udział. 

 

 

 

Protokołowała: 

Anna Gul-Halat 
      referent 

Przewodniczący posiedzenia 
 

Andrzej Zagroba 
 

 

 

 

 


